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ساز کوک کنسرت ها در رمضان 

شرایط برگزاری کنسرت ها در  ماه مبارک رمضان همچنان 
مهیاست و هنرمندان موسیقی می توانند تا ۱۸فروردین  روی 

صحنه بروند.
اکنون که تعطیلات نوروز را پشت ســر گذاشته ایم، مسیر 
برگزاری کنســرت ها اگرچه به تعطیلی کامل نرســیده اما 
خصوصا در شهرســتان ها تعداد آنها به مراتب کمتر از نیمه 

نخست فروردین است.
قطعا این امر به دلیل نزدیک شدن به ایام شهادت و شب های 
قدر  ماه مبارک رمضان است. به هر جهت برگزاری کنسرت ها 
تا ۱۸فروردین ماه بنا بر آنچه پیش تر خود وزیر ارشــاد هم 

وعده داده، در هر یک از استان های ایران قانونی است.
یکی دیگر از نکاتی که در برگزاری کنسرت های این روزها در 
تهران به چشم می خورد، محدود شدن سالن های برگزاری 
کنسرت ها به میلاد نمایشگاه، اسپیناس پالاس و در مواردی 

برج میلاد است. 
حتی در این راستا، این اظهارنظر وجود دارد که سالن وزارت 
کشور قصد دارد تنها به کنسرت هایی مجوز برگزاری دهد که 
در  شأن خانواده های ایرانی هستند و در همین راستا هم در 
ماه های اخیر تنها علی زندوکیلی توانسته در این سالن  روی 

صحنه برود. 
در ادامه نگاهی خواهیم داشــت به کنســرت های  روزهای 
 آتی تهــران ، کنســرت هایی که هنــوز هــم به ژانــر پاپ

محدود است. 
کنسرت هایی که تا قبل از ایام شــهادت  امیرالمومنین)ع( 

درتهران  روی صحنه خواهند رفت را مرور می کنیم:

   برج میلاد تهران
رضا بهرام ۱۵ و ۱۶ فروردین در دو ســانس ۱۹ و ۲۲، گروه 
»ایهام« ۱۷فروردین در دو ســانس ۱۹:۱۵ و ۲۲:۱۵، بابک 

جهانبخش ۱۸فروردین ساعت ۲۲:۱۵
   هتل اسپیناس

سیروان خسروی ۱۵ فروردین در دو سانس ۱۹:۱۵ و ۲۲:۱۵  
اشوان ۱۶ فروردین در دو سانس ۱۹:۱۵ و ۲۲، معین زندی 
۱۷ فروردین ۱۹:۱۵ و ۲۲، ناصر زینلی ۱۸ فروردین در دو 

سانس ۱۹:۱۵ و ۲۲:۱۵
   سالن میلاد نمایشگاه

علیرضا طلیسچی ۱۴ فروردین در دو سانس ۱۹:۱۵ و ۲۲:۱۵  
بهنام بانی ۱۵ فروردین در دو سانس ۱۹:۱۵ و ۲۲:۱۵، آرمین 
زارعی ۱۶ و ۱۷ فروردین در دو سانس ۱۹:۱۵ و ۲۲:۳۰، امید 

حاجیلی ۱۸ فروردین در دو سانس ۱۹:۱۵ و ۲۲ 
   وزارت کشور

علی زندوکیلی ۱۷ فروردین ساعت۲۲
   تالار وحدت

احسان یاسین ۱۶ و ۱۷ فروردین ساعت۲۲

گیشه

سینمای مستند

کنسرت

 »فسیل«؛ پیش به  سوی
گیشه ۱۰۰میلیارد تومانی

 تهیه کننده فیلم سینمایی 
»فســیل« ضمن اشاره به 
دلایل توفیق این فیلم در 
اکران نــوروزی پیش بینی 
کــرد که مجمــوع فروش 
آن در ادامه اکــران از مرز 
۱۰۰میلیــارد تومان عبور 

کند. ابراهیــم عامریان، تهیه کننده فیلم ســینمایی »فســیل« 
به کارگردانــی کریم امینی کــه به عنــوان پرمخاطب ترین فیلم 
اکران نوروزی بالغ بر ۷۲۰هزار نفر را در تعطیلات ابتدایی ســال 
به سالن های سینما کشــاند، در گفت وگو با مهر گفت: این اتفاق 
فرمول مشخصی ندارد و فیلم »فســیل« را هم باید حاصل سال ها 
کمدی سازی بنده بدانید. بالاخره در این سال ها ایرادها و نقص های 
کارهایمان را شناسایی و آنها را رفع کرده ایم تا به امروز که به یک 
کمدی اي مانند »فسیل« رسیده ایم. تلاش ما این بوده که فیلمی 
بسازیم که وقتی مخاطب از سالن سینما بیرون می آید، حالش خوب 
باشد و خداراشکر که این اتفاق رخ داده است. وی تأکید کرد: تلاش 
ما این بود که این فیلم مخاطبان مختلف از سن و سال های متفاوت 

را به سمت خود جلب کند. 
افرادی که سن بالاتری دارند با وجوه نوســتالژیک فیلم به تعبیر 
خودمان حال می کنند و جوان ترها و نوجوان هــا هم می توانند از 
زوایای دیگر با داستان فیلم همراه شوند. نمی خواستیم یک فیلم 
برای مخاطب خاص بســازیم و دقیقا به دنبال جذب مخاطب عام 
بودیم. هدف اصلی مان هم سرگرم کردن مخاطبان برای ۲ساعت 

حضور در سینما بود که شکرخدا به این هدف هم رسیده ایم. 
عامریان درباره همکاری با کریم امینی در مقام کارگردان این فیلم 
هم گفت: آقای امینی پیش از این، فیلم کمدی »دشــمن زن« را 
ساخته بود و من هم احساس کردم کارگردانی است که می تواند این 
فیلم را به بهترین شکل تحویل مخاطب بدهد. درباره این همکاری 
ابتدا به اطمینان رسیدیم و به لطف خدا نتیجه آن هم خوب بود. کار 
کمدی اساسا کارگروهی است و تمام عوامل پشت صحنه در موفقیت 

این فیلم دخیل هستند.

با وجود پخش »شماره ۱۰« از  سینمای 
تلویزیون، تهیه کننده این فیلم ایران

تصمیم برای اکران این فیلم در 
سینماها دارد. او در پاسخ به اینکه آیا برنامه ریزی 
برای اکران این فیلم همچنان برقرار است؟ گفت: 

هنوز به طــور قطعی نمی دانیــم وضعیت اکران 
چطور پیش خواهد رفت ولی در تدارک هستیم 
تا همزمان با عید فطر و در اردیبهشت و خردادماه 
»شماره ۱۰« را در سینماها نمایش دهیم. وی در 
پاسخ به اینکه آیا سینمادارها موافقت می کنند تا 

فیلمی که در تلویزیون پخش شــده، روی پرده 
برود؟ افزود: احتمالا در این مسیر با سختی مواجه 
خواهیم شــد امــا از آنجــا که »شــماره ۱۰« 
ویژگی های جذابی برای نمایش روی پرده سینما 
دارد که اصلا در صفحه نمایــش تلویزیون دیده 
نمی شود، امیدواریم شرایط برای اکران فیلم در 
سینماها مهیا شود. به خصوص آنکه نمایش فیلم 

در تلویزیون با سانسور چند صحنه نیز همراه بود 
که مشــخص هم نیســت چه دلیــل موجهی 
داشــته اند. اصغری درباره اینکه روند پیش رفته 
برای پخش فیلم چطور بوده، بیان کرد: به هر حال 
مالک فیلم، بنیاد ســینمایی فارابی است و طبق 
تصمیــم بنیاد فیلــم جهت پخش به ســازمان 

صداوسیما واگذار شده بود. 

سریال

»هری پاتر« بازمی گردد

شبکه اچ بی او با توافق وارنر برادرز موفق شد تا تأیید ساخت 
سریال »هری پاتر« را بگیرد. به گزارش مهر به نقل از ورایتی، 
مذاکرات شــبکه اچ بی وا با کمپانی برادران وارنر به ساخته 
شدن ســریال »هری پاتر« می انجامد. این مذاکرات که در 
مرحله نهایی رسیدن به نتیجه قطعی است منجر به ساخته 

شدن دوباره داستان های جی کی رولینگ می شود.
 گفته شده، هر فصل ســریال براســاس یکی از کتاب های

»هری پاتر« ساخته می شود.
با این حال اچ بی او هنوز واکنشی به این خبر نشان نداده است.

برمبنای این قرارداد رولینگ نیز با پروژه در ارتباط خواهد بود؛ 
گرچه خالق اصلی یا سازنده سریال نخواهد بود. منابع داخلی 
گفته اند مذاکرات بین کمپانی برادران وارنر، دیســکاوری و 

رولینگ هنوز در مراحل ابتدایی است.
کمپانی برادران وارنر مدت هاســت قصد ســاخت سریال 
تلویزیونی »هری پاتر« را داشته و شــایعاتی نیز درباره این 
پروژه در ژانویه۲۰۲۱ منتشر شد. همین کمپانی بود که هر 
کتاب از مجموعه »هری پاتر« را در قالب یک فیلم سینمایی 
پرفروش، روانه سینماها کرد. ساخت این فیلم ها با »هری پاتر 
و سنگ جادو« سال۲۰۰۱ شروع شد و با »هری و یادگاران 
مرگ-قسمت دوم« در سال۲۰۱۱ به پایان رسید. این فیلم ها 
در مجموع بیش از ۷.۷میلیارد دلار در باکس آفیس جهانی 

فروش کردند.
پس از آن مجموعه مدتی اســت اســپین آف های متفاوتی 
 از »هری پاتر« با عنوان »جانوران شــگفت انگیز« ســاخته

شده است.

به گفته مسئول امور سینمایی کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان قرار است این نهاد سالانه ۲ تا ۳فیلم سینمایی تولید کند
بازگشت مرکز سینمایی کانون

بازگشت کانون از حاشیه به متن سینمای کودک 
و نوجوان؛ این می تواند یکــی از امید بخش ترین 
اتفاق های ســینمای ایران در ســال ۱۴۰۲ باشد؛ 
به خصوص سینمای کودک و نوجوان که در سال های اخیر با فیلم های انیمیشن توانسته مخاطب 
هدف خود را هم تا اندازه ای جذب کند. داستان کانون اما با گذشته شروع می شود؛ از بچه های شر 
»هفت تیرهای چوبی« )۱۳۵۴( که تحت تأثیر فیلم های وسترن، با یکدیگر دوئل می کردند تا کپل و 
نارنجی و دم دراز که راه »مدرسه موش ها« )۱۳۶۲( تا »شهر موش ها« )۱۳۶۴( را طی کردند و از امیرو  
»ساز دهنی« )۱۳۵۳( که  ساز بچه پولدار از خود راضی را به دریا می انداخت تا امیرو  »دونده«)۱۳۶۴( 
که تکه یخ را در میان آتش چونان جام قهرمانی به دست می گرفت، زمان زیادی پیموده شد. سینمای 
کودک و نوجوان چه در ســنت کانون پرورش فکری و چه در قالــب فانتزی هایی که معمولا کنار 
شیرینی، هراسی را هم به همراه داشت، خاطره ای جمعی ساخت برای بچه های دیروز که در عصر 
معصومیت، همه  چیز را در ذهنشان ثبت کردند تا امروز که روزگار دیگری است. روزگار فانتزی های 

عجیب و غریب و ابر قهرمان ها و بازی های کامپیوتری و تخیلی که به یمن تکنولوژی دیگر 
حد و مرزی نمی شناسد. قناعت به عنوان ویژگی بچه های دیروز، حالا جای خود را به 

استغنای کودکان امروز داده است که با دنیای مارول بیشتر ارتباط برقرار می کنند 
تا فیلم هایی که »کودک قهرمان« را در اندازه های سینمایی بومی معنا می کردند. 

این داستانی بود که شخصیت محوری اش فیلم کانونی بود.
حالا خبر رسیده که قرار است مرکز سینمایی کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان، دور تازه ای از فعالیت هایش را آغاز کند. سینمای موسوم به کانونی از 

دهه ۵۰ تا اوایل دهه7۰، به عنوان یکی از مهم ترین جریان های فیلمسازی کودک 
و نوجوان، فعال بود و پس از آن دچار فراز و نشیب های بسیاری شد. تغییر مدیریتی 

کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان در طول ۳دهه و تبدیل سینمای کانونی به 
سینمای کارمندی، باعث شد دستاوردهای گذشته هم به مرور گرد فراموشی به خود بگیرد. 

فعالیت های اخیر مرکز سینمایی کانون می تواند نشانه ای از بازگشت به عصر رونق و اعتبار باشد. 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان همواره یکی از مهم ترین مجموعه های فرهنگی، هنری بوده 
که سینماگران بسیاری کارشان را از همکاری با این کانون آغاز کرده اند و بعضا به فیلمسازان معتبر و 
صاحب نامی نیز تبدیل شده اند. امروز مدت ها از دوران پر رونق کانون می گذرد و در سالی که گذشت، 

پس از مدت ها نام کانون در محافل سینمایی بارها شنیده شد.
 این در حالی بود که اتفاقا سال قبل اخباری درباره تعطیلی کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
نیز شنیده شد. با این حال، ۲فیلم سینمایی »در آغوش درخت« و »بچه زرنگ« از تولیدات کانون 
در جشنواره فیلم فجر حضور موفقی داشــتند و برخی فیلم های کوتاه و مستند این مجموعه نیز 
توانستند در جشنواره های مختلف به موفقیت هایی دست پیدا کنند. این اتفاقات شاید نشان دهنده 
شکل گیری جریان ها و اتفاقاتی در کانون باشد. صحبت های محمدرضا کریمی صارمی، معاون تولید 
و مسئول امور سینمایی و تئاتر کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان نشان از اتفاق های مثبتی 

در حوزه سینمای کودک و نوجوان دارد. 

مهرنوش سلماسیگزا رش
روزنامه نگار

احتمال اکران »شماره ۱۰« در سینماها 

سینمای مستند، نیاز به متولی ندارد
مصطفی شوقی با اشاره به اینکه در حوزه محتوا، خانه مستند هیچ 
اولویتی ندارد، تأکید کرد که همکاری با فیلم اولی ها از اولویت های 
خانه مستند است. مدیر خانه مستند به ایلنا گفت: هیچ اولویتی در 
محتوا برای خانه مستند وجود ندارد. من در خانه مستند بزرگ شده 
و کار کرده ام و آن را این گونه شــناخته ام که خانه مستند، روایتگر 
قصه مردم ایران است و ما هر چیزی که قصه، داستان و ماجرا داشته 
باشد را ســعی می کنیم از طریق دوربین مســتند به آن بپردازیم. 
شوقی همچنین گفت: در ایران هیچ مرکزی را نمی توان به عنوان 
متولی سینمای مستند دانست و البته به نظر من نیازی هم به وجود 
آن نیست. مراکز ساخت فیلم مستندی وجود دارند که کارهای خود 
را براساس سیاست های خودشــان انجام می دهند. ذیل همه این 
ماجراها، یک جشنواره به نام »جشنواره سینما حقیقت« وجود دارد 
که مرکز گسترش، آن را برگزار می کند. بارها گفته ام امیدوارم ۲اصل 
شفافیت در سیاست های انتخاب و سیاســت های کلی جشنواره 
رعایت شود. در سالی که گذشــت، شرایط خاصی وجود داشت که 
اجازه تحقق این دو اصل را نداد و در نحــوه انتخاب و داوری ها هم 
به نظر سیاستگذاری درستی صورت نگرفت. البته مرکز گسترش و 
جشنواره سینماحقیقت برای ما بسیار قابل احترام است. به طور کلی 
من مخالف این هستم که جریان هایی بخواهند در سینمای مستند 
قیم مآبانه عمل کنند؛ این اتفاق برخلاف آزادی است که آدم هایی با 
نگاهی قیم مآبانه در روند سینمای مستند ایران اختلال ایجاد کنند. 
این اقدامات باعث می شــود که غباری روی جریان مستندسازی 
در ایران بنشیند. به نظرم باید شرایطی ایجاد شود که هرکسی و با 
هر گرایشی بتواند فیلم بسازد و خودش نه جریان ها برای فیلمش 
تصمیم بگیرد و نگاه های قیم مآبانه هم برای او خط مشــی تعیین 

نکنند که مثلا در جشنواره حقیقت شرکت کند یا خیر و...

 چشم انتظار اکرانی خوب 
برای »بچه زرنگ«

استقبال عمومی از انیمیشن هایی 
»پســر  و  »لوپتــو«  چــون 
دلفینــی« در اکــران ۱۴۰۱ 
 نشــان داد می توان مخاطب کودک را با تولیدات

خوش ساخت داخلی جذب کرد. 
حالا هم محمدرضــا کریمی صارمی با اشــاره به 
تولیدات سال گذشته کانون نســبت به موفقیت 

انیمیشن »بچه زرنگ« ابراز امیدواری می کند:
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان سال قبل 
دو فیلم سینمایی تولید کرد. نخستین فیلم که یک 
انیمیشن سینمایی بود، »بچه زرنگ« نام دارد که 
تیمی ۲۵۰نفره هم برای ســاخت این اثر زحمت 
کشیده اند و در جشنواره فیلم فجر هم حضور موفقی 
داشت و دیگری فیلمی اجتماعی درباره خانواده بود 
که »در آغوش درخت« نام داشت و نخستین تجربه 
کارگردانش هم به حساب می آمد. به اعتقاد من اگر 
»بچه زرنگ« در شرایط خوبی اکران شود اتفاقات 

خوبی برای گیشه سینمای ایران رخ می دهد. 

 رسول صدرعاملی 
»زیبا صدایم کن« را می سازد

محمدرضــا کریمی صارمــی، 
معاون تولیــد و مســئول امور 
سینمایی و تئاتر کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان، به ایلنا می گوید: طبق 
برنامه ریــزی صورت گرفته درنظــر داریم که هر 
سال بین ۲ تا ۳ فیلم ســینمایی بسازیم. چندین 
فیلمنامه آمــاده داریم و بیشــتر از هر چیز روی 
اقتباس کار می کنیم. فیلمنامه هایی که آماده داریم 
اقتباس هایی از رمان های کانون است؛ کتاب هایی 

که خوشبختانه مخاطب به خوبی با آنها ارتباط 
برقرار کرده است و یکی از این رمان ها »زیبا 
صدایم کن« اســت که به زودی رســول 
صدرعاملی ساخت آن را آغاز خواهد کرد. 
یک فیلمنامه بسیار خوب به نام »هستی« 
داریم کــه یک گروه جــوان روی آن کار 
می کنند و نوشــته آقای فرهاد حسن زاده 

است. در حوزه رمان های نوجوان نیز 
ورود کرده ایم و برنامه ریزی هایی 

صورت گرفته که خوشبختانه 
بازنویسی پایانی فیلمنامه ها 
در حال انجام است و باید 
بگویم در حــوزه ادبیات 
امسال دســتمان کاملًا 
 پر است و فیلمنامه های
با کیفیتی آماده ساخت 
داریم و فقط امیدواریم 
تأمین بودجه به خوبی 

صورت بگیرد و بتوانیم 
اعتبــارات لازم بــرای 
ساخت فیلم ها را به دست 
بیاوریم و دو تا ســه فیلم 

سینمایی داشته باشیم.

 »راز جنگل«
 الگویی برای انیمیشن سازی  تلویزیونی

یکی از ضعف های کانون در سه دهه اخیر، عقب ماندن از تحولات 
تکنولوژیک در حوزه سینمای انیمیشــن بود. کانون که تجربه 
درخشانی در دهه ۵۰ در کار با بهترین هنرمندان عرصه انیمیشن 
داشت و البته بیشــتر با نگاهی نخبه گرا در این حوزه گام برمی داشت، در دهه ۶۰ 
نیز انیمیشن های خاطره انگیز و تأثیر گذاری تولید کرد و پس از آن دچار افول شد. 
تولید انیمیشن »بچه زرنگ« فصل تازه ای را در حوزه انیمیشن سازی  کانون کلید زد 
و حالا مسئول امور سینمایی کانون چنین چشم اندازی از مسیر آتی این نهاد ترسیم 
می کند: کشف الزامات و محتواهایی که امروز جامعه نیازمند آنهاست توسط تیم 
کارشناسی ما در مراکز مختلف کانون صورت می گیرد. مراکز ما فرصت های خوبی 
برای ما هستند و طبق بررسی های صورت گرفته به این نتیجه رسیدیم که ساخت 
انیمیشن های بلند از نیازهای امروز جامعه است و به همین دلیل به این حوزه 
نیز ورود کردیم. اگر چند سال پیش از من می پرسیدید که تولید انیمیشن 
توسط کانون را چطور ارزیابی می کنید، من قطعاً نظرم نسبت به این کار 
منفی بود چراکه هم کار سختی است، هم نیروی متخصصش را نداشتیم 
و هم اینکه جزو اهداف کانون نیست اما امروز به این نتیجه رسیده ایم که 
گروه تولید انیمیشن متوقف نشود و به محض پایان تولید یک اثر، تولید 

اثر بعدی در دستور کار قرار بگیرد.
علاوه بر تولید فیلم ســینمایی انیمیشــن در حوزه تولید 
ســریال انیمیشــن هم ورود کرده ایم، یک جاهایی هم 
الگوسازی را مدنظر داریم و من معتقدم که »راز جنگل« 
با کیفیت بالایی که دارد یک الگو در حوزه انیمیشــن 
تلویزیونی خواهد بــود. اتفاقاً به وجود آوردن ســلایق 
جدید و الگوســازی از وظایف کانون است و سعی داریم 
ایده های نو و خلاقانه را بیشــتر کنیم. این اتفاق منجر به 
جذب مخاطب جدید می شود و اتفاقاً بقای ما هم به خلاقیت 
و نوآوری بستگی دارد. به همین دلیل در حوزه های جدید مثل 
VR و AR نیز ورود کرده ایم. هر آنچه بتواند میزان مخاطبان 
ما را در فعالیت هایمان بیشتر کند را دنبال خواهیم کرد و سینما 
تنها یکی از آن ۶۰ فعالیتی است که کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان در دستور کار خود دارد. کتاب، گیم، سرگرمی سازی 
و… دیگر مدیاهایی هستند که کانون تولید اثر در این زمینه ها 

را مدنظر دارد. 
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